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Sigurno ćete se susresti s konkurencijom koja je financijski puno jača od vas, ali to vas ne 
smije obeshrabriti. Znanje je nešto što se teško može kupiti i nudi vam mogućnost da igrate 
(poduzetničku) Ligu prvaka i borite se s najboljima - poručio je Zvonko Popović, dodajući  
kako je za studente važno da slušaju savjete iskusnijih 

‘Ne bojte se, uz znanje 
i upornost možete igrati
protiv Messija i Ronalda!’

MENADŽERSKE MUDROSTI U PREHRAMBENOJ INDUSTRIJI

V
odeći se poslovicom 

kako je bolje da „se-

lo propadne nego da 

se običaji izgube“, 

u utorak 2. lipnja 2020. go-

dine održan je okrugli stol 

pod nazivom „Menadžer -

ske mudrosti u prehrambe-

noj industriji“. S obzirom 

na ograničene mogućnosti 

korištenja prostorija Pre -

hrambeno-biotehnološkog 

fakulteta zbog pandemije i 

posljedica potresa, studenti 

PBF-a su pod vodstvom nosi-

telja kolegija Menadžment, 

profesora Vladimira Žani-

ća, okrugli stol organizirali 

putem Google Meet platfor-

me i pokazali kako ih ništa 

ne može spriječiti.

Neuobičajeni način ra-

da i nešto manja aktivnost 

u poslovnom svijetu pomo-

gli su studentima da ugoste 

sedam menadžera, zbog če-

ga su organizirana čak dva 

okrugla stola na kojima je 

cilj bio upoznavanje s po -

duzetničkim svijetom i me-

nadžerskom praksom radi 

sinteze teoretskog znanja 

s nastave s praksom. Tije-

kom semestra, studenti po-

dijeljeni u timove birali su 

prema osobnim preferenci-

jama poduzeća iz prehram-

bene industrije i biotehno-

logije za koja su smatrali da 

su uspješna. Nakon anali-

ze financijskih pokazatelja, 

odabrana su najbolja po -

duzeća te su upravo njiho-

vi menadžeri bili sudionici 

okruglih stolova.

Adrijana Vinter, gene -

ralna direktorica poduze -

ća Fidelta d.o.o., Nevenka 

Vrač,  direktorica odjela 

istraživanja i razvoja Atlat-

nic Cedevita d.o.o., Ivan Pa-

velić, član uprave Atlatnic 

Cedevita d.o.o., te Zvonko 

Popović, osnivač i direktor 

poduzeća Kanaan d.o.o., bi-

li su sudionici prvog okru-

glog stola, dok su na drugom 

svoje mudrosti sa studenti-

ma podijelili Stipe Bevan-

da, predsjednik uprave Ma-

raska d.d., Leopold Botteri, 

osnivač i direktor poduzeća 

Uje d.o.o., i Andrej Čapka, 

osnivač i menadžer poduze-

ća Zmajska pivovara d.o.o.

Obogaćivanje teorije  
primjerima iz prakse

Nakon što su se na preda-

vanjima upoznali s osnov-

nim ekonomskim pojmovi-

ma, a na vježbama koristi-

li strateške alate za analizu 

poslovanja, studenti su ste-

čeno teorijsko znanje pro -

širili i upotpunili konkret-

nim primjerima poslovanja 

koji su za menadžere sva-

kodnevica. Osnivači podu-

zeća, Zvonko Popović, Leo-

pold Botteri i Andrej Čapka, 

bili su suglasni u ocjeni da 

je svaki početak i osnivanje 

vlastitog poduzeća težak 

put, ali se tim putem lakše 

ide ako je poduzetnik moti-

viran te iz ljubavi radi svoj 

posao. „U malim je poduze-

ćima osnivač direktor, ali 

ujedno i tajnica i knjigovo-

đa“, našalili su se.

„Ne bojte se, sigurno ćete 

se susresti s konkurencijom 

koja je financijski puno ja-

ča od vas, ali to vas ne smije 

obeshrabriti. Znanje je ne-

što što se teško može kupi-

ti i nudi vam mogućnost da 

igrate (poduzetničku) Li-

gu prvaka i borite se s naj-

boljima poput Messija i Ro-

nalda“ – slikovito je poručio 

Zvonko Popović (“Kanaan” 

d.o.o.), s kojim su se složili 

i ostali sudionici, dodajući 

kako je za studente, pogoto-

vo u počecima njihovih ka-

rijera, važno da slušaju sa-

vjete iskusnijih ljudi koji im 

uvelike mogu pomoći jer su i 

oni nekada bili na početku i 
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Koliko za studente i mla-
de ljude koji će uskoro 
krenuti u izgradnju svo-
jih karijera znače savjeti 
uspješnih menadžera, 
najbolje svjedoče nji-
hovi komentari nakon 
završetka okruglih sto-
lova:
„Slušajući menadžere 
raznih poduzeća koji su 
nam došli prenijeti svo-
je znanje i razmišljanja, 
shvatila sam da je ono u 
što sam vjerovala istina 
potvrđena u praksi. 
Nakon fakulteta imamo 
samo ‘ulaznicu’ za rea-
lan svijet te trebamo još 
puno prakse i savjeta 
koje možemo dobiti od 
iskusnijih od nas. Tako-
đer, ono što mi je bilo ja-
ko drago čuti su poruke 
menadžera da ostane-
mo u Hrvatskoj, da se ne 
bojimo za posao jer je 
naša struka tražena i da 
oni vjeruju u nas i naše 
znanje.“
„Jako sam zadovoljna 
održanim okruglim 
stolom. Bilo je vrlo 
zanimljivo, poučno, 
motivirajuće, a na kraju 
krajeva i zabavno. U 
potpunosti podržavam 
ovakve ‘događaje’ i na-
dam se da će se nastaviti 
i dogodine.“
„Okrugli je stol bio jako 
poučan jer smo mogli 
naučili nešto novo iz 
gledišta ljudi koji su 
jednom bili studenti, a 
uspjeli su svojim radom 
i motivacijom postići 
jako puno i danas su na-
ma prenijeli to znanje.“
„Okrugli stol me oduše-
vio! Nisam niti pomišlja-
la da će biti toliko dobra 
i pozitivna atmosfera 
i da ćemo dobiti toliko 
korisnih savjeta za bu-
dućnost. Gosti predava-
či su bili odlični i vratili 
su mi vjeru u hrvatsko 
poduzetništvo. Osim 
toga, ne znam kada 
sam se toliko nasmijala, 
bili su fenomenalni svi. 
Hvala svima koji su su-
djelovali u ovome.“

Menadžerske mudrosti u prehrambenoj industriji  ivana dajčić, StUdentica PBf-a

YOUTUBE KANAL

Za sve one koji nisu bili prisutni na okruglom stolu, a htjeli bi 
čuti savjete menadžera uspješno vođenih poduzeća u Hrvat-
skoj, ali i za one koji žele ponoviti i utvrditi znanje, na Youtube 
kanalu Prehrambeno-biotehnološkog fakulteta bit će dostu-
pne snimke okruglih stolova, a za čiju je izradu i uređivanje 
zaslužna DimDim produkcija.

prošli izazove koji pred stu-

dente tek dolaze.

Briga o zaposlenicima
Menadžeri su bili suglasni i 

u stavovima o ljudskim poten-

cijalima, odnosno važnosti bri-

ge za zaposlenike: „Biti direktor 

ne znači pojaviti se na poslu u 

osam sati i otići kući u četiri, to 

je iluzija. Nerijetki su dani kada 

poslije posla dođem doma i raz-

mišljam o svakom zaposleniku 

i o tome kako ga mogu učiniti 

zadovoljnijim i motiviranijim 

jer poduzeće samo tako može 

napredovati“ – rekao je Leo-

pold Botteri (“Uje” d.o.o.), dok 

je Stipe Bevanda (“Maraska” 

d.d.), dodao: „Bez obzira na 150 

zaposlenika u našem poduze-

ću, uvijek se trudim znati ime 

i prezime svakog radnika jer 

oni nisu brojevi, a poduzeće ne 

čine ni strojevi ni novci, već za-

poslenici, a njihovo zadovoljstvo 

je znak da ste na dobrom putu.“

Ostanak u Hrvatskoj 
Bez obzira što je iseljavanje 

trenutačno jedan od najvećih 

problema s kojima se Hrvat-

ska suočava, ova su poduzeća 

primjer kako se u Hrvatskoj 

može uspjeti, ostvariti dobra 

karijera i biti dio poduzeća ko-

ja se bore s puno većim i jačim 

konkurentima, kako na eu-

ropskom, tako i na svjetskom 

tržištu. Upravo iz tog razlo-

ga, zajednička misao svih me-

nadžera i poruka mladima bi-

la je kako vrijedi ostati, boriti 

se i napredovati u Hrvatskoj, a 

teorijsko znanje stečeno kroz 

kvalitetno fakultetsko obra-

zovanje obogatiti slušanjem 

savjeta iskusnijih ljudi, bilo 

da je riječ o mentorima, pro-

fesorima ili nadređenima u 

poduzećima u kojima će se 

jednog dana zaposliti.


